
Formandens beretning 
 

Vil Vejle Firma Idræt overleve ? 

 
Krise, krise, krise …. Man kan ikke åbne hverken radio, TV eller hverken de trykte- eller sociale medier uden at 

høre dette ord igen og igen. Så det kunne egentlig være befriende hvis I denne torsdag aften kunne blive fri 

for at høre ordet krise. 

 

Men desværre …. For sandheden er at Vejle Firma Idræt lige nu befinder sig i den nok største krise i 

foreningens 66 årige levetid. 

 

Allerede før Corona-krisen oplevede vi i lighed med vore kolleger i de andre danske byer  medlemsnedgang 

og Corona har yderligere skubbet os længere ud mod afgrunden. Corona har kostet mange medlemmer, som 

desværre ikke er vendt tilbage, da vi efter to nedlukninger fik lov at åbne igen. 

 

Derfor er vi i bestyrelsen enige om, at det er nu eller aldrig og et vigtigt udgangspunkt er at undersøge om og 

hvem af vore frivillige ledere, der igen er om jeg så må sige villig til ”vil spytte i næven” og gøre den samme 

store indsats som for de for manges vedkomende har gjort i mange, mange år. Vi vil snarest invitere alle 

udvalgsformænd og udvalgsmedlemmer til et møde, hvor hovedoverskriften bliver: ”Skal Vejle Firma Idræt 

overleve”. 

 

Til den forrige generalforsamling præsenterede vi et nyt medlem, som med hjælp fra forbundet skulle 

kickstarte Vejle Firma Firma bl.a. med nye aktiviteter, ajourføring af hjemmeside og oprettelse af en 

professionel Facebook-gruppe. Desværre er dette projekt kun i meget begrænset omfang blevet 

implementeret. Vi har da fået en ny hjemmeside, men desværre stadig med gammelt indhold flere steder. Jeg 

tror, Dan vil kunne fortælle mere om personens fortid i Vejle Firma Idræt og ikke mindst fremtid. 

 

Ikke fordi jeg vil tage arbejdet fra udvalgsformændene, som senere på dagsordnen vil fortælle om de 

forskellige afdelinger, men jeg vil give en kort status på vore mulige aktiviteter. 

 

• Badminton  

Ingen interesse i sidste sæson – derfor ingen hal-tid 

 

• Billard 

En af de få aktiviteter, som har afviklet turnering. Det fortæller Carlsen mere om senere 

 

 • Bowling 

Rekordlav tilslutning med kun 32 hold og yderligere nedgang i denne vinter, så vi nu er nede på 29 hold. 

 

 • Dart 

Ingen turnering. Styres af Dartklubben Royal og jeg skal have møde med Heinz Dahl om 

de vil opstarte en turnering i den kommende vinter. 

 

 • Fodbold – udendørs 

Ingen turnering 



 

• Fodbold – indendørs 

Afviklede turnering i Givskud, fordi vi ikke kunne få hal-tider i Vejle. Trods mere end 45 års hal-tid i 

Petersmindehallen, blev vi total forbigået, da hallen genåbnede efter branden. Jeg har klaget min nød til såvel 

kulturdirektøren i Vejle Kommune som kulturudvalgsformanden, men som nævnt var det eneste man kunne 

sætte i stedet Givskud-hallen. Og hvem gider køre til Givskud en kold og mørk vinteraften. Johannes vil … og 

det skal du ha’ stor tak for. Jeg har i en anden sammenhæng talt med byrådsmedlem Per Olesen og han var 

meget forundret over kommunens behandling af vor manglende hal-tid indenfor bygrænsen og jeg har lovet 

at sende ham en mail til påmindelse om at han skal tage det op i kulturudvalget. 

 

 • Skydning 

Ingen aktivitet, men Keld forsøger at kickstarte 

 

 • Senior Bowling 

Startede i oktober dog med over en halvering af medlemmer, idet der var 53, som vendte tilbage efter 

nedlukningen. 

  

• Senior Petanque 

Vor klubhus på Vestbanevej blev i det forgangne år endegyldigt jævnet med jorden og vi måtte finde nye 

græsgange. Således spilles der nu på de kommunale baner bag DGI-huset, men spillerne har ikke ønsket en 

turnering som i de tidligere år. Der er 6 baner dernede og antallet af spillere, som ”bare” møder op er mellem 

20-25 pr. gang. 

 

 • Senior Bridge 

Der spilles her i disse lokaler nu kun hver onsdag og vi er gået fra 72 spillere fra da vi var på det højeste til nu 

24. Og jeg skulle hilse fra Aase og sige at antallet er det samme denne vinter. 3 er faldet fra, men der er 

kommet 3 nye. 

 

Meget naturligt, så har den drastiske medlemsnedgang også haft negativ indvirkning på foreningens økonomi 

og det regnskab, som vi senere skal gennemgå er alt andet end opløftende. 

 

Med disse ord vil jeg afslutte min beretning, som måske bliver både min og foreningens sidste, med at takke 

alle, som har gjort en indsats i den forgangne sæson, der jo som nævnt desværre igen var præget af Corona. 

 

Således fremlagt på Vejle Firma Idræts generalforsamling, torsdag d. 22. september 2022. 

 

 

 

På bestyrelsens vegne 

 

Karsten Lillebæk, formand 


